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“DE SPORTSECTOR IS GOED 
OP WEG, MAAR LIJKT TOCH 
WAT ACHTER TE LOPEN OP DE 
DOELEN UIT DE ROUTEKAART 
VERDUURZAMING SPORT” 

Corona is nog niet achter de rug of een 

nieuwe uitdaging dringt zich alweer op 

voor accommodatie-eigenaren. Wat doen 

de stijgende energieprijzen met hun 

financiële positie? Bij sportaanbieders 

hebben de coronamaatregelen hun sporen 

nagelaten: ze hebben zichtbaar minder vet 

op de botten. Dit roept de vraag op of het 

gaat lukken om de hogere energierekening 

te betalen zonder contributies of lidmaat-

schapsgelden te verhogen.

In de afgelopen jaren hebben sportaan-

bieders zich flink ingezet om duurzaam-

heidsmaatregelen door te voeren. Het 

gros kiest daarbij voor maatregelen die 

zich snel terugverdienen: zonnepanelen en 

ledverlichting zijn verreweg de meest toe-

gepaste maatregelen. Doordat ze zo het 

energieverbruik terugdringen én energie 

opwekken, beperken ze de kosten. Dit is 

ook in lijn met de Routekaart Verduurza-

ming Sport, waarin de nadruk sterk ligt op 

energiebesparing. 

Minder aandacht is er voor isolatiemaat-

regelen om clubgebouwen duurzamer 

te maken en het gasverbruik te beper-

ken of toe te werken naar een gasloze 

sportaccommodatie. De voorbeelden van 

gasloze sportaccommodaties zijn nog 

altijd schaars. De forse gasprijs leidt bij 

accommodatie-eigenaren met minder 

goed geïsoleerde clubgebouwen tot een 

financiële opgave. Het is, zeker bij aflopen-

de of variabele contracten, te verwachten 

dat dit doorwerkt in hogere contributies 

of lidmaatschapsgelden. Mede omdat de 

eigen middelen tijdens de coronaperiode 

zijn afgenomen en eigenaren dus een min-

dere financiële positie hebben. Geluiden 

over problemen bij sportaanbieders doen 

al de ronde en de eerste Kamervragen 

zijn hier ook al over gesteld. Het Mulier 

Instituut gaat dit de komende tijd verder 

onderzoeken onder sportverenigingen en 

ondernemende sportaanbieders.  

Zoals Johan Cruijff ooit zei: elk nadeel heb 

zijn voordeel. De toegenomen energie-

kosten maken de businesscase voor 

duurzaamheidsmaatregelen interessanter 

en urgenter. Positief geredeneerd kan dit 

een impuls geven aan duurzaamheids-

maatregelen en besluitvorming over 

(verdergaande) verduurzaming van het 

sportvastgoed aanjagen. Waarbij dan ook 

meer aandacht komt voor het verminderen 

van het gasverbruik. Deze impuls is nodig 

om de doelen te halen. De sportsector is 

goed op weg, maar lijkt toch wat achter 

te lopen op de doelen uit de Routekaart 

Verduurzaming Sport.   

Goed om te weten is dat voor verduur-

zamingsmaatregelen ook dit jaar sub-

sidies beschikbaar zijn via de landelijke 

regeling Stimulering bouw en onderhoud 

sportaccommodaties (BOSA) en andere 

kanalen, zoals provincies en gemeen-

ten. In veel gevallen zijn deze subsidies 

te combineren. Bekijk dus goed wat de 

subsidiemogelijkheden zijn en maak 

hier gebruik van om met zo min mogelijk 

eigen middelen te verduurzamen of, 

nog beter, met het eigen beschikbare 

budget zoveel mogelijk duurzaamheids-

maatregelen door te kunnen voeren. Het 

platform Sport NL Groen (www.sportnl-

groen.nl) kan je daarbij helpen. 

Verder ben ik vooral benieuwd hoe 

accommodatie-eigenaren op dit 

moment omgaan met de toegenomen 

energiekosten. Dus ben je eigenaar van 

een sportaccommodatie, laat mij dan 

weten in hoeverre de energiekosten 

problemen geven en bijvoorbeeld leiden 

tot wijzigingen in beleid of tot prijsverho-

gingen. Ik kijk uit naar een volstromende 

mailbox!  ■
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STIJGENDE ENERGIEPRIJZEN: 
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